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در جریان بررسی گزارش کمیسیون جهش و رونق 
تولید در مورد نحوه ی اجــرای بند »الف« تبصره 
۱۸ قانون بودجه سال جاری به منظور حمایت از 
تولید و اشتغال، وزیر اموراقتصاد و دارایی از تزریق 
اعتبارات ۳۲ هزار میلیارد تومانی پیش بینی شده 
در بودجه سال جاری به منظور اشتغالزایی پایدار 
متناسب با نرخ بیکاری استان ها ظرف یک ماه آینده 

خبر داد.
خاندوزی: ظرف یک ماه آینده شاهد تخصیص 

اعتبارات برای اشتغالزایی خواهیم بود
به گزارش ایسنا، سید احسان خاندوزی در جلسه علنی صبح 
دیروز مجلس شورای اســامی و در جریان بررسی گزارش 
کمیســیون جهش و رونق تولید در مورد نحوه ی اجرای بند 
»الف« تبصره ۱۸ قانون بودجه سال جاری به منظور حمایت 
از تولید و اشتغال بیان کرد: یکی از اتفاقات مبارک که در بودجه 
ســال ۱۴۰۰ رخ داد این بود که برخاف سال های قبل بدون 
این که مصارف پیش بینی شــده در تبصــره ۱۴ بودجه صرفا 
هزینه شــود برای پویایی و به کارگیری آن در رشد اقتصادی 
و اشــتغالزایی آن را به بند »الف« تبصره ۱۸ بودجه انتقال داد 
که در آنجا منابع پیش بینی شده دولت برای اشتغالزایی با منابع 
بانکی تلفیق شــد و به اهرمی برای رفع بیکاری و اشتغالزایی 

پایدار تبدیل گردید.
وی در ادامه اظهار کرد: نکته مهم دیگر تخصیص این منابع 
متناسب با نرخ بیکاری در هر استان بود یعنی این منابع بانکی 
و دولتی که با هم ترکیب شد بنا شد متناسب با نرخ بیکاری هر 
استان تخصیص داده شود، اما آنچه که در عمل اتفاق افتاد در 
خردادماه سال جاری دستورالعمل اجرای این تبصره مصوب شد، 
اما آنچه که باعث شد انتظارات مجلس شورای اسامی و دولت 
در این زمینه تحقق نیابد این بود که سازمان برنامه و بودجه تاکید 
کرد که باید موافقت نامه های بین دستگاهی طی شود و بر این 
موضوع تاکید کرد. ما در سه ماه آغاز به کار دولت جدید سعی 
کردیم تا این مراحل کنار زده شود و هرچه سریع تر این ۳۲ هزار 

میلیارد تومان اختصاص یابد.
وزیر امور اقتصــاد و دارایی در ادامــه تاکید کرد: نکته حائز 
اهمیت دیگر تعیین سهم استان ها بود که سلسله جلساتی در 
این زمینه برگزار شد و درخواست استان ها به صورت مکتوب 
جمع آوری شد و در کارگروه های تخصصی ملی مورد ارزیابی 
قرار گرفت. قرارداد عاملیت بانکی و این که چگونه کار از سوی 
بانک ها صورت گیرد نیز مورد بررسی قرار گرفت. هدف ما ایجاد 
اشتغال پایدار است صرفا تزریق منابع راهکار اشتغالزایی نیست 
و لذا برنامه تمام دستگاه ها را برای نحوه هزینه کرد این ۳۲ هزار 

میلیارد تومان برای اشتغالزایی پایدار جمع آوری کردیم.
وی در ادامه اظهار کرد: قرار است در ۱۳ آذرماه تمام استان ها 
برای نحوه اجرای بند »الف« تبصره ۱۸ فراخوانده شوند. سهم 
اشتغال هر استان مشخص شــده و ان شاء الله ظرف یک ماه 
آینده اعتبارات برای اشتغالزایی در سال جاری تزریق می شود 

و کوتاهی های گذشته جبران می گردد.
خاندوزی در پایان بیان کرد: انتظار می رود مجلس نیز در بودجه 
سال آتی که در ۱۵ آذرماه به مجلس می آید همین رویه را ادامه 
داده و از اهرم تلفیق منابع دولت و منابع بانکی برای اشتغالزایی 
پایدار متناســب با نرخ بیکاری استان ها استفاده کنند تا شاهد 

ادامه ی این مسیر و ایجاد اشتغالزایی پایدار باشیم.
 سلیمی: روشن شود منابع مصوب مجلس
 برای اشتغال زایی کجا هزینه شده است؟

حجت الاســام علیرضا سلیمی پس از اســتماع گزارش 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجرای اصل 

۴۴ قانون اساســی  در خصوص نحوه اجرای بند)الف( تبصره 
)۱۸( قانون بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور در تذکری گفت: طبق 
گزارش کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید در خصوص نحوه 
اجرای بند)الف( تبصره )۱۸( قانون بودجه سال جاری، در سال 
۹۷، ۳۵ درصد اشــتغال، در سال ۹۸ ، ۲۸ درصد و در سال ۹۹، 
۸ درصد اشتغال ایجاد شده لذا باید در این گزارش روشن شود 
که منابع مصوب مجلس در خصوص اشتغال کجا هزینه شده 

است؟
وی در ادامه اظهار کرد: در سال ۹۹، ۳۵ درصد منابع در بخش 
غیراشتغال هزینه شده که بیکاری فزاینده ای را ایجاد کرده است. 
در آیین نامه اجرایی موضوع مذکور، مسئله ملزم کردن موافقتنامه 
را مطرح کردند در حالی که طبق مصوبه مجلس بحث تبادل 
موافقتنامه مطرح نیست لذا هیأت تطبیق باید پاسخ دهد چرا این 

مصوبه دولت را ابطال نکرده است؟
نماینده مردم محات در مجلس، تصریح کرد: امســال کل 
مبلغ مربوط به اشتغال زایی محقق شده و عدد آن ۱۰۳ درصد 
است که نشان دهنده جلو بودن از برنامه است؛ اما تنها ۸ هزار و 
۸۰۰ تخصیص یافته است. این سوال وجود دارد که الباقی مبالغ 

کجا هزینه شده است؟
ســلیمی در پایان تاکید کرد: تبصره ۱۷ قانون بودجه هنوز 
اجرایی نشده است که مطابق آن هر شخص وام گیرنده از بانک 
نامش باید در سامانه ثبت شود. همچنین ماده ۲۹ برنامه که به 
دلیل اجرایی نشدنش شاهد حقوق های نجومی هستیم باید مورد 
توجه قرار گیرد. موضوع اشتغال معلولین نیز دارای اهمیت است 

و باید ۳ درصد از اشتغال ها برای معلولین باشد.
 صباغیان: مشکل جامعه بیکاری نیست 

پارتی بازی است
در ادامه محمدرضا صباغیان عضو کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها در مجلس شورای اسامی تاکید کرد: متاسفانه امروز 
یک فرد پس از سربازی با پارتی بازی در شغل مناسبی مشغول 
می شود اما فردی دیگر پس از سالیان سال تحصیل کار مناسبی 

پیدا نمی کند.
وی گفت: بند »الف« تبصره ۱۸ قانون بودجه ســال جاری 
بر اشتغالزایی به ویژه در مناطق محروم تاکید دارد اما به دلیل 
ضعف دولت و مجلس محقق نشده است. بنده درخواست دارم 
در کنار تحقیق و تفحص هایی که در مجلس شورای اسامی 

به تصویب می رسد نتایج هر یک از تحقیق و تفحص های قبلی 
نیز یک به یک اعام شود.

نماینده مهریز و بافق در مجلس تصریح کرد: از وزیر کار بابت 
گزارشی که ارائه کردند سپاسگزاری می کنم اما باید به این نکته 
توجه داشت که امروز سامانه کاریابی خودش از افراد پول گرفته 
و سپس آنها را به حال خود رها می کند. مجلس شورای اسامی 
و دستگاه های اجرایی باید در بحث اشتغالزایی ورود داشته باشند. 
امروز مشکل جامعه بیکاری نیست بعضا پارتی بازی است یک 
فرد از سربازی نیامده در یک شغل خوب قرار می گیرد و فردی 

که سال های سال تحصیل کرده همچنان بیکار است.
صباغیان در پایان تاکید کرد: باید بر سامانه کاریابی نظارت شود، 
اگر این سامانه به صورت دقیق اجرایی شود بخش اعظمی از 

مطالبات مردم برای اشتغالزایی محقق می گردد.
 قادری: تاکنون یک ریال از منابع اشتغالزایی

 به کارآفرینان داده نشده است
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس نیز با انتقاد از وضعیت 
تخصیص منابع اشــتغالزایی به بخش های ایجاد اشــتغال و 
کارآفرینان گفت: اکنون ۹ ماه از سال گذشته و یک ریال هم 
به کارآفرینان داده نشــده است. جعفر قادری گفت: در واقع بر 
سر قبری گریه می کنیم که آنچنان مرده ای در آن وجود ندارد، 
چرا که این ۳۲ هزار میلیارد تومان، آنچنان رقمی نیست و باید 
افزایش پیدا کند. حتی دولت در این سال ها به این عدد به عنوان 

منبعی برای تامین کسری های خود نگاه می کرده است.
نماینده مردم شیراز اضافه کرد: متاسفانه در توزیع منابع میان 
استان ها به جمعیت و درآمد سرانه توجه نشده و صرفا به نرخ 
بیکاری نگاه کرده اند. شــاید بهتر باشد منابع به صورت قانون 
دائمی باشد تا هر سال در بودجه سالیانه نیاز به تعیین تکلیف آن 
نباشد. اکنون ۹ ماه گذشته است و یک ریال هم از این منابع به 

کارآفرینان نرسیده است.
این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس عنوان کرد: شاید 
بهتر باشــد که صندوق توسعه استانی و صندوق توسعه ملی 
متولی شوند و در قالب قانون دائمی این منابع اختصاص پیدا 
کند. البته نرخ منابع هم پایین می باشد، لذا ممکن است نیاز باشد 
این منابع به عنوان اهرمی باشد که در کنار سایر منابع در اختیار 
صندوق توسعه و سیستم بانکی قرار دارد تا هم نرخ آن تعدیل 
شود و هم افراد بیشتری پوشش داده شوند چرا که اگر قرار باشد 

بر اساس این نرخ توزیع صورت گیرد، تقاضا زیاد خواهد بود.
قادری در ادامه اظهار کرد: این مبلغ نسبت به مجموع تسهیات 
و اعتبارات سیستم بانکی عدد قابل توجهی نمی باشد. این مبلغ 
پاسخ گوی حتی بخشی از پروژه های نیمه تمام بخش خصوصی 
هم نیست. پس معتقدم این منابع باید به بخش های پیشران داده 

شود تا رشد اقتصادی بیشتری را به دنبال داشته باشد.
حسینی: با جادوی آمار نمی توان افزایش نرخ 

بیکاری را نادیده گرفت
رئیس کمیسیون ویژه جهش تولید مجلس با دفاع از قانون 
بودجه ۱۴۰۰ از دولت خواســت در ۴ ماه آینده اهتمام کامل 
در اجرای قانون اشتغالزایی داشته باشد تا بتواند ۸ ماه گذشته را 
جبران کند.وی گفت: همان طور که می  دانید یکی از مهمترین 
مشکات اقتصادی کشور پایین بودن سرمایه گذاری و کاهش 
رشد اقتصادی است، در ســال های ۹۸ و ۹۹ رشد اقتصادی 
منفی و تولید کاهش پیدا کرده بود. همچنین شــاهد کاهش 
میزان سرمایه گذاری بوده ایم با این حال در آمار شاهد تناقض 
و ناســازگاری بوده ایم چرا که در بهار ســال ۹۸ نرخ بیکاری 
۱۰.۹۸ بود، در بهار ۹۹ این نرخ به ۹.۸ رسید و در سا ل ۱۴۰۰ 
شاهد نرخ بیکاری ۸.۸ بوده ایم.وی ادامه داد: اگر کنکاش کنیم 
متوجه می شــویم نرخ مشارکت کاهش پیدا کرده است و به 
دنبال آن شــاهد کاهش نرخ بیکاری بوده ایم یعنی اگر نرخ 
مشــارکت ۴۴ درصدی حفظ می شد و تداوم پیدا می کرد نرخ 
بیکاری در سال ۱۴۰۰ به ۱6 درصد می رسید.نماینده تنکابن 
در مجلس بیان کرد: متأسفانه در حال حاضر با بالاترین نرخ 
بیکاری مواجه هستیم و نباید با جادوی آمار القاء کاهش نرخ 
بیکاری داشته باشیم چرا که نرخ مشارکت کاهش یافته و اگر 
ایــن امر را از مردم مخفی کنیم باعث بی اعتماد آنها به نظام 

می شود.
 حدادی: انتظار ما از دولت مردمی

 ایجاد اشتغال است
در ادامه علی حدادی عضو کمیسیون شوراها در مجلس شورای 
اسامی با بیان اینکه انتظار ما از دولت مردمی حل مشکات 
اساسی و ایجاد اشتغال است گفت که به ساختار نظام مند با تفکر 
جهادی نیاز داریم.وی گفت: ما مدیون مردم هستیم و کلیدواژه 
رهبری همواره »اقدام به موقع« بوده است؛ مدیریت زمان در 
سال حمایت از تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها بسیار مهم 

است و آنچه در گزارش کمیسیون ویژه آمده حاکی از عملکرد 
خوب دستگاه ها نیست. وی ادامه داد: انتظار ما از دولت مردمی 
حل مشکات اساسی و ایجاد اشتغال است، همچنین باید با 
حذف بروکراســی ها به عدم تمکیــن بانک ها از قوانین نیز 

رسیدگی شود.
نماینده ســاوجباغ با اشــاره به جمعیت بیش از ۳ میلیون 
نفری اســتان البرز، گفت: در این استان بیکاری جدی داریم 
و دستگاه های دولتی امور اقتصادی استان طی چند ماه اخیر 
هیچ فعالیتی نداشته اند و طبق گزارش سازمان برنامه و بودجه 
استان، وضعیت خوبی وجود ندارد.به گفته وی وزارتخانه های 
کشــاورزی، صمت، تعاون و میراث فرهنگی در دولت قبلی و 
فعلی باید برنامه ریزی جدی انجام دهند که هنوز صورت نگرفته 
است.حدادی تاکید کرد که به ساختار نظام مند با تفکر جهادی 
نیاز داریم. تخصیص اعتبارات با گذشت ۹ ماه هنوز انجام نشده 

و ضعف جدی در دستگاه های اجرایی داریم.
محرم زاده: دولت نسبت به اجرای تبصره های 

مربوط به اشتغال در قانون بودجه اقدام کند
احمد محرم زاده عضو کمیسیون عمران مجلس نیز از دولت 
و وزیر اقتصاد خواست که نسبت به اجرایی شدن تبصره های 

مربوط به اشتغالزایی در قانون بودجه اقدام لازم را داشته باشد.
وی گفــت: در خصوص مصوبات تبصره ۱۸ و ۱۴، مجموعا 
۵۰ هزار میلیارد تومان برای اشتغال و محرومیت زدایی با نظر 
مجلس یازدهم مصوب شد که متاسفانه با مخالفت دولت قبلی 

مواجه شد.
نماینده مردم اهر و هریــس در مجلس ادامه داد: هم اکنون 
هشت ماه از زمان مقرر شده می گذرد و اقدام مثبتی هم شکل 
نگرفته است، اگر این تبصره ها انجام نشود محرومیت مناطق 
محروم بیشتر خواهد شد. از وزیر اقتصاد و دارایی می خواهیم 
نسبت به عملیاتی شدن این تبصره ها اهتمام جدی داشته باشد.

این عضو کمیســیون عمران مجلس تاکید کرد: جوانان و 
بیکاران در حوزه های انتخابیه از نمایندگان مطالبه دارند، متاسفانه 
تاکنون این تبصره ها اجرایی نشده و بر محرومیت این مناطق 
محروم افزوده شده است. دولت انقابی نسبت به این مهم توجه 

داشته باشد.
علیپور: ۳۲ هزار میلیارد تومان بودجه اشتغالزایی 

تحقق پیدا کند
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسامی از وزیر اقتصاد 
خواست که ۳۲ هزار میلیارد تومان بودجه اشتغال را به صورت 

نقد به طرح های اشتغالزایی اختصاص دهد.
کمال علیپور خنکداری بیان داشت: با توجه به این که یکی از 
چالش های مهم کشــور در حوزه اشتغال و تولید است و برای 
تحقق شعار ســال در بند »الف« تبصره ۱۸، ۳۲ هزار میلیارد 
تومان از محل تبصره ۱۴ برای اشتغال و تولید در نظر گرفتیم، 
ما نمی خواهیم این ۳۲ هزار میلیارد تومان به عنوان اهرمی برای 
به میدان آمدن بانک ها برای کمک به بهبود اعتبارات استفاده 
شود، بلکه به دنبال آن هستیم که این اعتبار که به صورت نقد از 
محل هدفمندی یارانه ها در نظر گرفته شده، پرداخت و اجرایی 

شود.  همین میزان را اختصاص دهید.
نماینده مردم قائمشهر در مجلس اضافه کرد: اکنون در برج 
۹ هنوز یک ریال هم به طرح های اشتغالزایی داده نشده، این 

موضوع باید به هیات های نظارت گزارش داده می شد.
این عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسامی بیان کرد: 
وزیر اقتصاد همین مبلغ را اختصاص دهد. این موضوع جای 
تعجب دارد وقتی در بودجه موضوعی را شفاف قید می کنیم اما 
شاهد چنین وضعیتی هستیم. ای کاش یک ریال به طرح های 

اشتغالزایی داده می شد.

پایان حکایت  بیکاری شیرین  می شود؟ اولیانوف: آمریکا آمادگی خود را برای لغو تمام 
تحریم های مغایر با برجام، اعلام کرده  است

دیپلمات روس از آمادگی آمریکا برای لغو تحریم های مغایر با برجام خبر داد.
به گزارش ایلنا، میخائیل اولیانوف نماینده روسیه در سازمان های بین المللی در توییتی نوشت: 
ایالات متحده آمادگی خود را برای لغو تمامی تحریم های مغایر با برجام در ازای بازگشت ایران 
به پایبندی کامل به برجام تایید می کند. اما در دیپلماسی چندجانبه، جزئیات مشکل ساز است. 

فهرست ملموس تحریم هایی که قرار است لغو شوند، موضوع مذاکرات است.

  آل اسحاق :وزارت نیرو  
دریافت کالا در برابر پول را قبول ندارد

رییس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: در مورد نحوه 
بازگشت پول، وزارت نیرو باید با مسئولان عراقی مذاکره کرده و به نتیجه 
برسد. با این حال وزارت نیرو کالا در برابر پول وارد نمی کند بلکه خود پول را 
می خواهد. آنچه که مهم است این است که وزارت نیرو به پول خود خواهد 
رسید. میزان پول های ایران در عراق بین 5 تا 7 میلیارد دلار است که کل گاز 
فروخته شده به این کشور توسط وزارت نیرو نیز به صورت دلاری بوده است.
یحیی آل اسحاق در گفت وگو با یلنا در مورد آزادسازی پول های بلوکه شده ایران در عراق 
اظهار کرد: ما یک میزان پول از عراق طلبکار هســتیم که به دلیل شــرایطی که داشت در 
بازپرداخت آن تاخیر کرده بود. به نظر می رســد شرایط این کشور کمی آزادتر شده، از طرف 
دیگر مذاکرات انجام شده بین دو کشور درحال نتیجه گیری است. بنابراین عراق بخش زیادی 
از پول های ایران در این کشور را پرداخت خواهد کرد.وی افزود: عراقی ها مشکل مالی داشتند 
و عاوه بر این فشــارهای آمریکا هم وجود داشت که مانع از بازپرداخت این پول ها می شد. 
فشارهای سیاسی هم کاهش یافته و در مجموع شرایط این کشور به شکلی شده که می توانند 
بخشی از پول های ایران را بپردازند.رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق تصریح کرد: در 
مورد نحوه بازگشت پول، وزارت نیرو باید با مسئولان عراقی مذاکره کرده و به نتیجه برسد. با 
این حال وزارت نیرو کالا در برابر پول وارد نمی کند بلکه خود پول را می خواهد. آنچه که مهم 
است این است که وزارت نیرو به پول خود خواهد رسید. میزان پول های ایران در عراق بین 
۵ تا ۷ میلیارد دلار است که کل گاز فروخته شده به این کشور توسط وزارت نیرو نیز به صورت 
دلاری بوده است.وی در پاسخ به سوالی پیرامون مدت زمان بازگشت این پول به ایران بیان 
کرد: فعا مدت زمانی برای بازگشت پول مشخص نشده و باید در مذاکرات مشخص شود. 
رابطه ما با عراق یک رابطه منطقی و دوستانه است. ضمن اینکه حقوق خود را دریافت می کنیم 
ولی اینطور نیست که این کشــور را تحت فشار قرار دهیم یا آنها نخواهند که پول ایران را 
بپردازند. یعنی دو کشور تعارضی با یکدیگر ندارند بلکه یک رابطه منطقی و دوستانه جریان دارد، 
به اقتضائات زمانی با یکدیگر همکاری می کنیم و امیدواریم که این مشکل هم حل شود.آل 
اسحاق در واکنش به خبر منتشر شده مبنی بر قطع واردات برق و به حداقل رساندن واردات 
گاز عراق از ایران  گفت: بعید می دانم که چنین خبری درست باشد، وضعیت عراق به شکلی 
است که نیاز کامل به برق و گاز ما دارد. هنوز هم عوامل دیگری که بتوانند جایگزین شده و این 
نیاز را جبران کنند، به این زودی ها امکان  پذیر نیست لذا اصل این صحبت مبنا ندارد. عراق هم 
نیاز دارد و هم الان امکان تامین دیگری برای این کشور موجود نیست و هم اینکه دلیلی ندارد 
که ایران و عراق با یکدیگر تعارض داشته باشند.وی در ادامه خاطرنشان ساخت: موضوع ایجاد 
اتحادیه اقتصادی بین ایران، ترکیه و عراق که پیشنهاد آن توسط عراقی ها داده شد، مهم تر از 
موضوع پول های بلوکه شده است. اگر چنین پیمان منطقه ای ایجاد شود، تاثیرات بسیار مثبتی 
خواهد داشت. ما ظرفیت های بسیار بالایی داریم که حتی در آینده ممکن است دیگر کشورها 
هم به آن ملحق شوند. منتها این پیشنهاد یک عزم جدی می خواهد همه مسئولین مربوطه در 

ایران هم از اصل تشکیل چنین اتحادیه ای استقبال می کنند.

 شرایط بهره مندی »نوه دختر«
 از مستمری پدربزرگ و مادربزرگ

طبق رأی دیوان عدالت اداری به تازگی نوه اناث )دختر( با داشتن شرایط 
می  تواند حقوق پدربزرگ یا مادر بزرگ مرحوم خود را دریافت کند.

به گزارش ایلنا؛ طبق رأی دیوان عدالت اداری به تازگی نوه اناث )دختر( با داشــتن شرایط 
می  تواند حقوق پدربزرگ یا مادر بزرگ مرحوم خود را دریافت کند.شرط برخورداری از مستمری 
پدربزرگ و مادربزرگ این است که نوه دختر، مجرد باشد و دوم اینکه تمکن مالی نداشته باشد.
 محدودیت سن در اینجا مطرح نیست و ۲۵ درصد مستمری استحقاقی به نوه تعلق می گیرد.

یارانه معیشتی آذر ماه امشب واریز می شود
حاجتی گفت: بیســت و پنجمین مرحله یارانه معیشــتی ساعت ۲۴ روز 

چهارشنبه ۱۰ آذر ماه به حساب سرپرستان خانوار واریز می شود.
به گزارش روابط عمومی اداره کل روابط عمومی و ارتباطات مردمی سازمان هدفمندسازی 
یارانه های کشور، امید حاجتی مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه ها از پرداخت »بیست 
وپنجمین« مرحله یارانه معیشتی به حساب سرپرستان خانوار در ساعت ۲۴  امشب خبر داد.او 
گفت: مانند دوره های پیشین، واریزی ها یارانه معیشتی به حساب خانواده های یک نفره ۵۵ هزار 
تومان، خانواده های دو نفره ۱۰۳ هزار تومان، خانواده های سه نفره ۱۳۸ هزار تومان، خانواده های 
چهار نفره ۱۷۲ هزار تومان و خانواده های پنج نفره و بیشــتر ۲۰۵ هزار تومان است.این مقام 
مسئول گفت: »دوازدهمین قسط« از پرداخت دومین مرحله وام یک میلیون تومانی کرونایی 

در این ماه، از حساب سرپرستان خانواده هایی که این وام را دریافت کرده اند، کسر خواهد شد.

محمودوند: ۸۰۰ هزار هکتار زمین های مرغوب 
لرستان به دلیل لابی های کثیف کشت نمی شود

نماینده مردم خرم آباد در مجلس با اشاره به مشکلات حوزه انتخابیه خود 
عنوان کرد: ۸۰۰ هزار هکتار زمین های مرغوب لرستان به دلیل لابی های 

کثیف کشت نمی شود.
به گزارش ایسنا، مرتضی محمودوند نماینده مردم خرم آباد در مجلس در تذکر شفاهی جلسه 
علنی امروز مجلس گفت: امیدواریم سفر استانی رئیس جمهور به لرستان انجام شود و مصوبات 
سفر پیگیری شود. لازم است مسائلی که در سفر مورد تصمیم گیری قرار می گیرد در لایحه 
بودجه به مجلس شورای اسامی ارائه شود. اگر غیر از این باشد مردم لرستان دیگر تاب و توان 
ندارند.وی ادامه داد: متاسفانه ۸۰۰ هزار هکتار زمین بی نظیر لرستان به دلیل لابی های کثیف 

کشت نمی شود امیدواریم در سفر استانی رئیس جمهور به این موضوع رسیدگی شود.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسامی همچنین بیان کرد: 
متاسفانه اصل ۴۴ قانون اساسی در لرستان موجب ظلم شده بلکه این اصل باید باعث آبادانی 
باشد. در لرستان کارخانه های دولتی و خصوصی به تاراج رفته است. لذا درخواست می کنم در 

این حوزه تحقیق و تفحص صورت پذیرد.

 ارز ۴۲۰۰ تومانی دادیم 
خجالت کشیدیم بگوییم برگردانید!

یک فعال کارگری حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را به زیان صد درصدی کارگران 
دانست و گفت: در شرایطی که هزینه سبد معیشت کارگران از ۱۱ میلیون 
تومان در ماه فراتر رفته است و نمی توان جلوی افزایش قیمت مولفه هایی مثل 
مسکن و خوراکی ها را گرفت، عدم افزایش حقوق و دستمزد فاقد توجیه است.

ناصر چمنی در گفت وگو با ایسنا در ارزیابی روند افزایش دستمزد کارگران برای سال آینده و 
برگزاری جلسات شورای عالی کار اظهار کرد: برای تعیین دستمزد باید قانون را اجرا کنیم و مراد 
از قانون، ماده ۴۱ قانون کار و عمل به تبصره یک و دو این ماده اســت؛  بنابر این انتظار داریم 

که در بحث دستمزد ۱۴۰۱ به قانون عمل شود و مصحلتی برای کارگران مزد تعیین نکنیم.
وی با بیان اینکه دستمزدها تاثیری در افزایش تورم ندارد،  گفت: در کشوری که تورم لحظه ای 
شده و قیمت یک ساعت قبل با یک ساعت بعد فرق دارد نمی توان گفت که دستمزدها را افزایش 
نداد. همه دولتها وقتی سرکار می آیند از کنترل تورم و مهار آن سخن می گویند ولی آیا این 
اتفاق افتاده است؟ بنابر این نباید از دولت انتظار داشته باشیم که تورم را مهار کند هرچند که دولت 
در تاش است تا به سبب حفظ قدرت معیشت کارگران و اقشار آسیب پذیر جلوی گرانی ها و 
تورم افسارگسیخته را بگیرد.این فعال کارگری با بیان اینکه شرایط اقتصادی، کرونا، تحریم ها و 
برخی مسایل بیرونی بر بازارهای داخلی اثرگذار است، ادامه داد: در روزهای اخیر دلار بالا رفت 
و به ۲۹ هزار و ۵۰۰ تومان رسید، با این وضعیت در مقابل گران شدن ارز وکالاهای مصرفی و 
مواردی مثل احتکار، رانت خواری و واردات عجیب و غریب گمرک طبیعی است که کنترل بازار 
از دست خارج شود.چمنی حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را به زیان صد درصدی کارگران و معیشت آنها 
دانست و گفت: ارز ۴۲۰۰ تومانی برای واردات می دهیم ولی یک عده چیز دیگری وارد می کنند 
یا آن را می گیرند و اصا وارد نمی کنند بعد حجالت می کشیم به آنها بگوییم این پول را برگردانند 
چون زورمان به آنها نمی رسد.این فعال حوزه کار در پایان با اشاره به افزایش صددرصدی قیمت 
خوراکی ها، گفت: هزینه سبد معیشت کارگران از ۱۱ میلیون تومان در ماه فراتر رفته است. این 
رقم،   رقم خط فقر است که همه مولفه ها را در بر می گیرد و شامل خوراکی ها و هزینه هایی مثل 
مسکن است. در چنین شرایطی وقتی نمی توانیم جلوی افزایش قیمت این مولفه ها را بگیریم 
سخن گفتن از عدم افزایش حقوق و دستمزد فاقد توجیه است.  جامعه کارگری به افزایش مزد 

نیاز دارد چون با حقوق ۴ میلیون و ۲۰۰ هزار تومانی نمی تواند زندگی خودش را تامین کند.

اخبار کوتاه 

اینکه هر مدت یکبار سر و صدای رایزنی برای ترخیص برخی از کالاهای دپو 
شده در گمرک که وارداتشان ممنوع است، بلند می شود، عمدتا به همان تصمیم 
یکباره دولت در سال ۱۳۹7 برای ممنوع کردن واردات حجم زیادی کالا که خود 
مجوز واردات آن را صادر کرده بود، برمی گردد. اما در این بین منافذی بود که راه 

را برای دور زدن این ممنوعیت یا حتی واردات قانونی باز گذاشت.
به گزارش ایسنا، تغییر سیاست ارزی دولت در ابتدای سال ۱۳۹۷ و اعام ارز ۴۲۰۰ و به رسمیت 
نشناختن بازار آزاد، در کنار تمامی تبعاتی که به همراه داشت موجب تصمیم گیری هایی شد که آثار 
آن هر مدت یکبار خود را نشان می دهد،  زمانی که قرار شد تمامی واردات با ارز ۴۲۰۰ انجام شود 
و با توجه به اختاف قیمت با بازار آزاد و رانت موجود، حجم واردات نیز بالا رفت ولی طولی نکشید 
که دولت برای جبران بخشی از این آسیب و صرفه جویی ارزی دست به محدود کردن واردات زد، 
از این رو لیستی حداقل ۱۰۰۰ قلمی را ممنوع اعام کرد و در این بین واردات گروه چهار که عمدتا 

اقام غیر ضروری هستند ممنوع اعام شد.
دولت مجوز واردات داد ولی واردات را ممنوع کرد!

این در حالی بود که همزمان با اعام ممنوعیت، حجم زیادی از کالاهای گروه چهار در گمرک و 
بنادر دپو شده بود که اغلب  دارای ثبت سفارش تائید شده وزارت صمت و یا ثبت سفارش های صادر 
شده ای بود که واردکننده در جریان خرید و واردات قرار داشت ولی به یکباره با این ممنوعیت مواجه 
شد و  دیگر امکان ترخیص فراهم نبود، بر این اساس مدت ها رایزنی برای تعیین تکلیف این کالاها 
انجام شد تا اینکه بیش از یکسال بعد و در بهمن ۱۳۹۸، دولت مصوبه ای صادر کرد که صاحبان 
این اقام بتوانند در مهلت سه ماهه نسبت به تعیین تکلیف اقدام کنند. همین مصوبه هم ماجرای 
خود را داشت و در آن امکان ویرایش و یا تمدید ثبت سفارش تا پایان سال ۱۳۹۸ برای »اظهار« 
کالاهای دارای ثبت سفارش مورد توجه بود و  اعامی در مورد ترخیص نداشت، از سویی با توجه 
به شدت گرفتن شیوع کرونا و وضعیت نامناسبی که حاکم بود مسئولان گمرک اعام کردند که 
در این مدت سه ماه عما اتفاقی برای تعیین تکلیف این کالاها نیفتاده است، در نهایت بار دیگر در 
خردادماه ۱۳۹۹ مصوبه تمدید و این بار ترخیص مورد تاکید قرار گرفت ولی باز هم برخی موانع از 
جمله تائید منشا ارز، مانع از خروج این اقام شده و در شهریور ماه با پایان زمان تعیین شده، دپوی 
این کالاها پابرجا ماند ولی بعد از پایان مصوبه یعنی زمانی که امکان ترخیص کالاهای گروه چهار 

وجود نداشت، بارها حواشی ترخیص اقام این گروه پیش آمد.
خودروهای دپو شده در گمرک از جمله تبعات تصمیم های ناگهانی سال ۱۳۹۷،  برای ممنوعیت 

واردات است که طی آن ترخیص بیش از ۱۲ هزار دستگاه موجود در گمرک که بالغ بر ۱۰ هزار 
دستگاه آن ثبت سفارش داشت متوقف شد و در این چند سال با وجود مصوباتی که برای تعیین 
تکلیف این خودروها صادر شد اکنون بیش از ۲۰۰۰ دستگاه در گمرک مانده است. از دیگر موارد، 
جریان  ۴۲۰ کانتینر لوازم خانگی برند بوش بود که با ثبت سفارش قبل از ممنوعیت، واردات و اظهار  
کالای خود تا سال گذشته را ادامه داد و  بانک مرکزی هم در زمان ممنوعیت برای آن منشا ارز 
تائید کرده ولی با وجود داشتن رای دیوان عدالت اداری و تمامی رایزنی هایی که صورت گرفته بود 
در نهایت امکان ترخیص پیدا نکرد و جریان آن همچنان ادامه دارد.از مدتی پیش هم خروج محموله 
۱۱ کانتینری آلات موسیقی برند یاماها حاشیه ساز شد و با وجود ورود درسال ۱۳۹۸ یعنی زمان 
ممنوعیت، در آستانه ترخیص هم قرار گرفته که در نهایت با ارائه مستندات گمرک، مقام قضائی 

ترخیص آن را متوقف کرده است.
امتیاز ویژه یا مجوز قانونی؟

این دو مورد از اقام ممنوع الورودی هستند که به هر ترتیب اقدام آنها برای ترخیص حتما باید به 
اسناد داشتن مجوزهای دستگاه های مربوطه از جمله وزارت صمت، بانک مرکزی صورت گرفته 
باشد تا در گمرک تائید و ترخیص شود و بخشی از آن می تواند به همان حق قانونی و یا مصوبه 
ترخیص اقام با ثبت سفارش بانکی بر گردد که قبل از ممنوعیت واردات برایشان ایجاد شده است، 
ولی باید این را هم مورد توجه قرار داد که اقامی مانند بوش و یاماها تنها بخشی از میلیون ها دلار 
اقام دپو شده گروه چهار است که اگر به هر صورتی برای آنها حقی ویژه ایجاد شده باید سایر 
اقام هم از این شرایط برابر برخوردار شوند و اگر هم مجوز ها دارای ایراد بوده و مبهم است، هر 
گونه ترخیص این اقام اقدامی ممنوع خواهد بود که با نفوذ و رایزنی صاحب کالا صورت خواهد 
گرفت.در چنین پرونده هایی عدم شفاف سازی و پاسخ گویی دستگاه های  مجوز دهنده و مجری 
قابل تامل است و بر ابهامات آن اضافه می کند؛ به طوری که حاضر نیستند در مورد جزئیات ثبت 
سفارشی که صادر کرده اند، تامین ارزی که انجام داده اند و سایر مجوزها مانند استاندارد و فرایند 

ترخیص در گمرک شفاف سازی کنند.
دولت یکبار تکلیف را مشخص کند

در هر صورت اگر دولت یکبار  و طی یک فرایند صحیح نسبت به به تعیین تکلیف اقام گروه 
چهار مانده در گمرک اقدام و وضعیت را شفاف کند، دیگر صاحبان کالا و دستگاه های مربوطه هم 
تکلیف خود را دانسته و شاید چرخه تجاری کشور کمتر شاهد هر بار رایزنی، مجوزهای شائبه برانگیز 

و پرونده های مبهم ترخیص اقام ممنوع الورود باشد.

در پی برخی اظهار نظرها مبنی بر افزایش قیمت سکه 
و طلا در نتیجه آغاز مذاکــرت، رئیس اتحادیه طلا و 
جواهر تهران این موضــوع را رد کرده و ضمن تاکید 
براینکه در حال حاضر بازار در شــرایط آرامی به سر 
می برد و تقاضای کاذب و هیجانی در بازار سکه و طلا 
دیده نمی شود، از ریزش قیمت انواع قطعات سکه و 
مصنوعات طلا در معاملات  دیروز )سه شنبه( نسبت به 

روز گذشته خبر داد.
به دنبال اینکه  شنیده می شود آغاز مذاکرت، روند اقتصاد کشور را به 
سمت صعودی شدن کشانده و سکه و طا نیز از این قاعده مستثنی 
نبوده و منجر به افزایش قیمت ها در این بازار شــده است، ابراهیم 
محمدولی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در معامات بازار، باتوجه 
به افزایش حدودا دو دلاری اونس جهانی که به ۱۷۹۷ دلار رسیده 
است و احتمالا کاهش نرخ ارز در بازار، قیمت ها دیروز نسبت به روز 

گذشته کاهشی بوده است.
 سکه ۲۰۰ هزار تومان 

و طلا ۱۴ هزار تومان ارزان تر شد
رئیس اتحادیه طا و جواهر تهران اعام کرد: هر مثقال طای 
آب شــده ۱۷ عیار که در محدوده پنج میلیون و ۴۵۰ هزار تومان 
قرار داشت، امروز کاهش حدودا 6۲ هزار تومان نسبت به روز گذشته 
را تجربه کرده است. هر گرم طای ۱۸ عیار نیز با ریزش ۱۴ هزار 
تومانی نسبت به روز گذشته، امروز  یک میلیون و ۲۵۲ هزار تومان 

تعیین قیمت شد.
وی افزود: هر قطعه ســکه تمام طــرح جدید با ۲۰۰ هزار تومان 
کاهش در معامات امروز  به ۱۲ میلیون و ۵۵۰ هزار تومان رسیده و 
سکه تمام قدیم نیز با کاهش ۱۵۰ هزار تومانی امروز  ۱۲ میلیون و 

۳۵۰ هزار تومان قیمت گذاری شده است. نیم سکه و سکه های یک 
گرمی اما بدون تغییر ادامه مسیر داده اند. امروز )سه شنبه( به ترتیب 
هر قطعه نیم سکه شــش میلیون و 6۰۰ هزار تومان و سکه های 
یک گرمی دو میلیون و ۳۰۰ هزار تومان قیمت دارند. ربع سکه نیز 
با کاهش ۵۰ هزار تومانی نسبت به روز گذشته امروز سه میلیون و 
۷۵۰ هزار تومان قیمت دارد . حباب سکه در حال حاضر ۳۰۰ هزار 

تومان است.
رئیس اتحادیه طا و جواهر تهران تاکید کرد: همه این  ریزش ها 
نشان می دهد که قیمت ها نســبت به روز گذشته، نه تنها افزایش 
نداشته اند بلکه کاهش قیمت هم دیده شده و قیمت  سکه و طا 

رو به کاهش بوده است. 
این مقام صنفی در رابطه با وضعیت میزان تقاضا در بازار نیز گفت: 
در اینگونه موارد که نوسان بر بازار وجود دارد، به ویژه زمانیکه نوسان ها 
کاهشی هستند، چندان انتظار تقاضا و دادوستد بالا وجود ندارد؛ چراکه 
در مسیر نوسان کاهشی، مشتریان و مصرف کنندگان برای رسیدن 
قیمت ها به قیمت های نزدیک به واقعیت دست نگه می دارند. اما 
بطور کلی طی چند ماهه اخیر آن تقاضایی که برای بازار ســکه و 
طا انتظار همیشه مرسوم بوده است، وجود ندارد. البته صفر نیست 
اما تقاضای قابل توجهی که سال های گذشته دیده می شد، وجود 
ندارد. در حال حاضر حدود ۲۰ الی ۳۰ درصد دادو ستد در بازار انجام 

می شود. 
محمدولــی تصریح کرد: در حال حاضر نســبت به برخی مواقع 
همچون چند ماه پیش یا نســبت به اواخر سال گذشته که بازار با 
التهابات زیاد روبرو شده بود، اکنون آن التهاب ها وجود ندارد و بازار 
با نوسان های آرام پیش می رود و آرامش بر بازار سکه و طا حاکم 

است.

جنجال ممنوعه ها؛ از »بوش« تا »یاماها«!رئیس اتحادیه طلا و جواهر:
افزایش قیمت در بازار سکه و طلا صحت ندارد

حسین امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان، با »آنتونیو گوترش « دبیرکل سازمان ملل متحد 
درباره مسائل منطقه ای و بین المللی از جمله تحولات افغانستان و مذاکرات هسته ای در وین به 

صورت تلفنی به گفتگو و تبادل نظر پرداخت.
به گزارش ایسنا ، امیرعبداللهیان در این گفتگوی تلفنی خاطر نشان کرد: علیرغم بد عهدی و بی عملی آمریکا و سه کشور 
اروپایی، تهران با حسن نیت و جدیت وارد مذاکرات هسته ای وین شده است و در تاش بر دستیابی به یک توافق خوب 
است.وزیر امور خارجه کشورمان در توصیف ویژگی های یک توافق خوب افزود: طرف های مقابل می بایست به تعهدات 
کامل خود در برجام برگردند. در این صورت ایران نیز اقدامات جبرانی خود را متوقف خواهد کرد. همچنین این نکته اهمیت 
دارد که هر نوع توافق حاصله، قابلیت راستی آزمایی موثر داشته باشد.وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه به گفتگوهای 
سازنده و رو به جلوی رییس سازمان انرژی اتمی کشورمان و رافائل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
تهران اشاره کرد و افزود: تهران به همکاری های فنی با آژانس ادامه می دهد.امیر عبداللهیان همچنین در خصوص برگزاری 
شش دوره مذاکرات قبلی خاطر نشان کرد: ما این مذاکرات را نادیده نمی گیریم، اما به عنوان دولت جدید این حق را برای 
خود قائل هستیم که با ماحظات خود مسائل مورد اختاف را مرور و در مورد آن گفتگو کنیم.آنتونیو گوترش دبیر کل 
سازمان ملل متحد ضمن استقبال از آغاز مذاکرات و حمایت کامل خود از احیای کامل برجام، نسبت به حصول نتیجه 
مذاکرات ابراز امیدواری کرد.وی درخواست ایران در مورد راستی آزمایی برای رفع تحریم ها را معقول دانست.دبیرکل تاش 
همه طرف ها برای ایجاد اعتماد بین طرفین را ضروری دانست و بر حمایت همه جانبه سازمان ملل تاکید کرد.در ادامهُ وزیر 
امور خارجه کشورمان با دبیر کل سازمان ملل درباره مسائل افغانستان گفتگو کرد.امیر عبداللهیان ضمن تاکید بر تشکیل 
دولت فراگیر، وضعیت انسانی خطرناک در آستانه فصل سرما را نگران کننده خواند.وی وجود بحران مهاجرت، تحریم منابع 
مالی مردم افغانستان و اقدامات تروریستی داعش را از جمله عوامل بحران زا در افغانستان دانست.آنتونیو گوترش ضمن 
ابراز نگرانی نسبت به بحران گسترده بخصوص بحران انسانی در افغانستان، بر ضرورت تزریق نقدینگی به اقتصاد این 
کشور تاکید کرد.دبیر کل سازمان ملل افزود: ما در تاشیم تا ساز و کاری برای تزریق نقدینگی به اقتصاد افغانستان از 
طریق ایجاد یک صندوق پولی بین المللی به کمک بانک جهانی و چند کشور دیگر ، علیرغم وجود تحریم ها ایجاد کنیم.

رییس جمهور بر اهمیت اجرای برنامه مولدسازی اموال مازاد دولت در تامین بخشی از 
بودجه مورد نیاز کشور و جبران کمبود در منابع مالی، تاکید و تمام دستگاه های اداری را 
موظف کرد اموال مازاد را در مدت معین شناسایی و قیمت گذاری کنند و بر ابر مقررات 

به فروش رسانند.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی دوشنبه شب در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، اظهار 
امیدواری کرد برنامه مولد سازی اموال مازاد دولت با همکاری همه دستگاه ها و قوای کشور هر چه سریع تر 
اجرایی شود.رئیسی گفت: تمام مدیران برای رفع کسری بودجه بدون آثار تورمی باید با وزارت اقتصاد و دارایی 
برای تأمین بوجه از این طریق همکاری کنند.رییسی همچنین اهتمام مسئولان را برای تثبیت قیمت ها 
و آرامش بازار اقدامی ارزنده وضروری دانســت و خواستار تداوم نظارت دقیق و جدی بر قیمت ها و تنظیم 
بازار شد.در این جلسه، وزیر امور اقتصادی و دارایی از راهکارهای پیشنهادی برای اجرای برنامه مولد سازی 
دارایی های دولت از طریق فروش اموال مازاد با هدف تامین بخشی از منابع بودجه گزارش داد و مقرر شد برای 

برطرف شدن موانع فروش اموال مازاد دولت مجوزهای لازم دریافت شود.
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت همچنین طرح تامین منابع مالی از طریق تهاتر و با هدف افزایش 
سرمایه گذاری در پروژه های زیربنایی در حوزه های نفت، نیرو و راه و شهرسازی مطرح و مقرر شد برای تسریع 

در اجرای این طرح ها، مقررات و آیین نامه های لازم تهیه و به تصویب مراجع ذیصاح برسد
در ادامه جلسه گزارشی از وضعیت تنظیم بازار و نقش مثبت اجرای طرح های دولت برای تثبیت قیمت ها بویژه 
اقام خوراکی ارائه شد که نشان می دهد اجرای طرح سفارش خرید مرغ و تخم مرغ از طریق سامانه های 
فضای مجازی و تحویل مستقیم آن به متقاضی در تهران و کرج در ثبات قیمت ها و توزیع، آسان تر، موثر 

و موفق بوده است.

رئیس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:  6 دوره مذاکرات قبلی وین  را
 مولدسازی اموال مازاد دولت  نادیده نمی گیریم 

با تایید دســتگاه های ذی ربط، واگذاری ۸۹ هزار میلیارد تومان بدهی دولت به سازمان تامین سریعاً اجرایی شود
اجتماعی از طریق واگذاری سهام اجرایی می شود.

به گزارش ایلنا، با تایید دستگاه های ذی ربط، واگذاری ۸۹ هزار میلیارد تومان بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی از 
طریق واگذاری سهام اجرایی می شود. مصوبه واگذاری ۸۹ هزار میلیارد تومانی از بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی 
مربوط به قانون بودجه سال ۱۴۰۰ است.با این حال در چند ماه گذشته به دلیل اینکه هیئت تطبیق مصوبات مجلس، به 
استناد ماده )6( اصاحی قانون اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی، مانع از اجرای این مصوبه شده بود. از 
قرار معلوم برخی نمایندگان مجلس در مخالفت با بند پرداخت بدهی دولت به تامین اجتماعی، از این هیئت خواستند که 
مصوبه ی فوق را بررسی کنند. بر اساس ماده 6، تسویه، تهاتر و تأدیه بدهی های قانونی دولت به اشخاص حقوقی بند )۱( 
این ماده و شرکتهای تابعه و وابسته به آن ها و بانک ها و شرکتهای وابسته به آن ها از طریق واگذاری سهام بنگاه ها، اموال 
و دارایی های دولت و شرکت های دولتی ممنوع است. با این حال، بازنشستگان به این مصوبه اعتراض کردند و محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس را واداشتند که با هیئت وارد مذاکره شود. با توجه به اینکه در این مقطع دولت هم باید برای 
پرداخت طلب سازمان تامین اجتماعی قانع شود، این خواسته از دولت هم مطرح شده است اما شنیده ها حاکی است که 
معاونت حقوقی نهاد ریاست جمهوری، پاسخی نداده است. با این حال یکی از اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام به 
بازنشستگان اعام کرده که مشکلِ پرداخت طلب سازمان از طریق واگذاری سهام حل شده و سران سه قوا در جلسه ای 
این موضوع را تایید کرده  اند. بدین ترتیب سازمان تامین اجتماعی می تواند بدون ارجاع به قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل ۴۴ از دریافت طلب خود از طریق سهام بهره مند شود. به غیر از سازمان، صندوق های بازنشستگی دیگر هم 
مطالباتی را از دولت دارند که باید به شکل تهاتر با سهام پرداخت شوند. با این حال طلب کلی سازمان تامین اجتماعی به 
بیش از ۳۵۰ هزار میلیارد تومان می رسد.بدهی دولت، محل تامین مخارج صندوق ها در حوزه بازنشستگی است. سازمان 
تامین اجتماعی هم به همین اعتبار، تاکنون دو مرحله همسان سازی مستمری ها را برای بازنشستگان خود اجرایی کرده 
است. البته تمام طلب سازمان تامین اجتماعی با سهام تهاتر نمی شود؛ بلکه اسناد خزانه و تهاتر بدهی شرکت هایی که 

سهام آنها واگذار می شوند هم می توانند در دستور کار  قرار گیرند.

 واگذاری 89 هزار میلیارد 
به تامین اجتماعی قطعی شد
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